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Projektnamn Trygghetsskapande belysningsåtgärder vid Bällsta å i Annedal.

Geografisk plats 
för investering Mariehäll (Annedal)

Projektets mål 
och syfte Mariehäll/Annedal är ett nybyggt område med stadskaraktär som 

fortfarande är under tillväxt. I området är det ont om såväl 
förskoleplatser som skolplatser. Ingen idrottsförening är etablerad i 
området, här finns heller ingen fritidsgård eller andra aktiviteter för 
barn och ungdomar. 
Mariehällsskolan har under en längre tidsperiod uttryckt oro för 
konflikter i området. Med anledning av detta har 
stadsdelsförvaltningen dels genomfört en trygghetspromenad, en 
medborgardialog samt en rundvandring med Bromma 
stadsdelsnämnds ledamöter. Under 2018 genomfördes aktiviteter i 
området som t.ex. vid parkernas dag där bl.a. stadsodling initierades 
för att sammanföra medborgare i området. Stadsdelsförvaltningen 
har en pågående dialog med Mariehällsskolan för att öka tryggheten 
i området. I denna dialog förs diskussioner om aktiviteter för såväl 
barn och ungdomar som vuxna för att boende bättre ska lära känna 
varandra och öka upplevelsen av trygghet. Bland planerna finns att 
undersöka möjligheterna till fritidsverksamhet på kvällstid för 
ungdomar i skolan samt möjligheten till att idrottsföreningar ska 
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kunna låna lokaler i gymnastikhallen. Ytterligare åtgärder för att öka 
tryggheten är belysningsinsatser på platser som upplevs som 
otrygga, mörka och otillgängliga vilket förvaltningen därför ansökte 
om medel för enligt nedan.

1. 2017-11-27 genomfördes en trygghetspromenad i Mariehäll 
varvid det framkom ett uttalat behov av att belysa stråket 
och parkmarken utmed Bällsta å i Annedal. Dels som 
trygghetsskapande åtgärd, dels som tillgänglighetsåtgärd. 
Vid trygghetspromenaden deltog tjänstemän från Bromma 
sdf och Trafikkontoret, polisen samt boende i området.

2. 2018-05-29 genomfördes en medborgardialog i Mariehäll. 
Då framkom både synpunkter och önskemål om 
trygghetsskapande belysningsåtgärder utmed gångstråket 
och på parkmarken utmed Bällsta å.

3. Trygghetsmätningen i stadsdelen visar på ett försämrat 
resultat över en 3-års period 2016-2018, där belysningen är 
en faktor.

4. Vid planeringen/utformningen av Annedal fanns en plan för 
belysning av stråket utmed Bällsta å i Annedal. Denna plan 
genomfördes aldrig.

Genom att förvaltningen i samarbete med Trafikkontoret har anlagt 
belysning utmed bryggan är målet att både boende och besökare ska 
uppleva en ökad trygghet och säkerhet när de promenerar längs bryggan 
och därmed ska man kunna känna ett ökat välbefinnande.
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Slutredovisning

Beskrivning av 
slutresultat utifrån 
investeringens mål, 
syfte och platsens 
behov av 
trygghetsskapande 
åtgärd

Anläggningen är precis genomförd (januari 2020) och något 
resultat utifrån investerings mål är idag inte möjligt att redovisa.

Beskrivning av 
eventuella avvikelser 
i projektets 
genomförande

Beskrivning av 
ekonomiskt utfall och 
eventuell avvikelse 
mot kalkylerade 
utgifter

Ansökta medel: 2 250 000 tkr
Beviljade medel: 2 250 000 tkr
Nyttjade medel: 2 250 000 tkr

Programkostnad 300 000 kr, kostnader för armaturer 1 110 000 
kr samt kostnader för genomförande 840 000 kr. 
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Bilder före
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Bilder efter

Driftsättning av belysningsanläggningen pågår. Således går det 
inte att redovisa åtgärdens effekt med bild ännu.


